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Valmistelija Terveysvalvonnan johtaja Sampsa Kinnunen, 

sampsa.kinnunen@savonlinna.fi, p. 044 775 4752 
 
Selostus Eläinlääkinnässä kaikki eläinlääkäreiden virat ovat tällä hetkellä täytettyinä, 

mutta praktikkoeläinlääkäreiden erilaisista hyväksytyistä syistä johtuvien 
pidempien ja lyhyempien poissaolojen ja työnkuvamuutosten 
paikkaamisessa on ollut viime aikoina merkittäviä hankaluuksia. Tällä 
hetkellä tilanne on erittäin haastava muun muassa eläinlääkäreiden 
jaksamisen ja lakisääteisten palveluiden turvaamisen kannalta. 

 
 Tilanne on hankala erityisesti läntisen päivystyspiirin (Juva, Puumala, 

Rantasalmi, Sulkava) alueella. Lännen viidestä eläinlääkäreistä neljä teki 
100% työaikaa ja yksi 50% (kaksi viikkoa töissä / kaksi viikkoa poissa). 
Alkusyksystä 2022 eläinlääkäritilanne heikkeni rajusti yhden 100% 
työaikaisen jäätyä perhepoliittiselle vapaalle eikä tilalle löytynyt sijaista. 
Tilanne heikkeni entisestään elokuussa 2022, kun toinen 100 %:sta 
työaikaa tekevä sairastui eikä siihenkään saatu sijaista yrityksistä 
huolimatta. Tämän jälkeen lännessä oltiin kahden viikon jaksoissa kahden 
tai kolmen henkilön voimin. Eläinlääkäritilanne kurjistui entisestään, kun 
yksi jäljellä olevista eläinlääkäreistä päätyi terveysperusteisesti 
päivystyskieltoon. 

 
 Tämän hetken tilanne lännessä on, että päivystämiskelpoisia 

eläinlääkäreitä on töissä kahden viikon jaksolla yksi tai kaksi, joiden lisäksi 
terveydellisistä syistä yksi eläinlääkäri tekee 100% päivätöitä ja toinen 60% 
päivätöitä. Normaalitilanteeseen tarvittaisiin töihin viisi päivystyskelpoista 
eläinlääkäriä. Viikonloppupäivystyksiin on saatu jonkun verran apuja 
edellisen kesän kesätyöntekijöiltä, mutta he eivät voi opintojensa vuoksi 
olla arkipäivisin viikolla töissä. Tämän vuoksi toinen päivystyspiiri eli itäinen 
puoli on joutunut päivystämään myös lännessä, mikä on vastaavasti 
kuormittanut idän eläinlääkäreitä ja aiheuttanut merkittäviä hankaluuksia 
töiden järjestämisessä sekä haasteita henkilöstön jaksamisessa. Välillä 
ollaan oltu tilanteessa, jossa yksi eläinlääkäri on päivystänyt kumpaakin 
piiriä. 

 
 Nykyinen vallitseva tilanne aiheuttaa selkeän ja merkittävän riskin 

henkilöstön jaksamisen, työturvallisuuden sekä lakisääteisten palveluiden 
tuottamisen kannalta. Eläinlääkintähuollon henkilöstövajeen ennustetaan 
jatkuvan ainakin alkukesään 2023 asti. On huomioitavaa, että nykyisin 
käytössä oleva keinovalikoima sijaisten pikaiselle rekrytoinneille on hieman 
rajoittunut ja esimerkiksi rahapalkkioiden ja muiden korvausten määrässä 
olisi syytä olla enemmän harkintavaltaa rekrytointeja tekevillä henkilöillä. 

 
 

Esittelijä Terveysvalvonnan johtaja Kinnunen Sampsa 
 

Päätösehdotus Alueellinen ympäristöterveydenhuoltojaosto merkitsee asian tiedoksi. 
Kokouksessa kuullaan asiantuntijoina kunnaneläinlääkäreitä Anu 
Korpikallio ja Taru Hirvonen. Lisäksi ympäristöterveydenhuoltojaosto käy 
asiasta keskustelun sekä pohtii ehdotuksia tilanteen ratkaisemiseksi. 
 

 

mailto:sampsa.kinnunen@savonlinna.fi


Käsittely Esteellisenä kokouksesta poistui Lauri Kotsalainen (HallL 28 § 1. mom. k 
1). Pois kokouksesta klo 10:08-11:33. 

 
Päätös Kokouksessa kuultiin asiantuntijoina kunnaneläinlääkäreitä Anu Korpikallio 

ja Taru Hirvonen.  
 
Alueellinen ympäristöterveydenhuoltojaosto totesi, että tilanne on kriittinen 
ja asiaan pitää saada nopealla aikataululla ratkaisu, jolla varmistetaan 
palveluiden saatavuus ja eläinlääkäreiden työhyvinvointi. 
Eläinlääkäritilanteesta tulee tiedottaa sekä alueen lehdissä että 
sosiaalisessa mediassa.  
 
Alueellinen ympäristöterveydenhuoltojaosto velvoittaa terveysvalvonnan 
johtajan aloittamaan selvitys- ja neuvottelutyön palkka-asioiden ja sijaisten 
rekrytoinnin osalta. 
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Valmistelija Terveysvalvonnan johtaja Sampsa Kinnunen, 

sampsa.kinnunen@savonlinna.fi, p. 044 775 4752 
 
Selostus Terveysvalvonnan johtaja on teknisen johtajan, henkilöstöhallinnon ja 

Jukon pääluottamusmiehen kanssa yhteistyössä selvittänyt 
eläinlääkäreiden palkka- sekä rekrytointiasiaa. Selvitysten perusteella on 
käyty paikallisneuvottelut, joissa on saavutettu yksimielisyys neuvotteluun 
kuuluneista asioista. Neuvottelupöytäkirja liitteineen on tallennettu 
ympäristöterveydenhuoltojaostolle taustamateriaaliksi Cloud Meetingin 
tiedostoihin. 

 
 Eläinlääkintähuollossa on myös pidetty yksikköpalaveri, jossa on käsitelty 

myös palveluiden saatavuutta ja eläinlääkäreiden työhyvinvointia. 
Eläinlääkärit ovat esittäneet omat toimenpide-ehdotuksensa ja myös tämä 
esitys on tallennettu ympäristöterveydenhuoltojaostolle taustamateriaaliksi 
Cloud Meetingin tiedostoihin. 

 
Esittelijä Terveysvalvonnan johtaja Kinnunen Sampsa 

 
Päätösehdotus Alueellinen ympäristöterveydenhuoltojaosto merkitsee asian tiedoksi. 

Kokouksessa kuullaan asiantuntijoina kunnaneläinlääkäreitä Anu 
Korpikallio ja Tinja-Maria Vuori. Lisäksi ympäristöterveydenhuoltojaosto 
käy asiasta keskustelun sekä pohtii mahdollisia jatkotoimenpiteitä.   

 
Käsittely Esteellisenä kokouksesta poistui Lauri Kotsalainen (HallL 28 § 1. mom. k 

1). Pois kokouksesta klo 10:12-11:29. 
 

Päätös Alueellinen ympäristöterveydenhuoltojaosto velvoittaa terveysvalvonnan 
johtajan aloittamaan toimenpiteet lisävirkojen perustamiseksi sekä sijaisten 
ja rekrytoinnin helpottamiseksi mm. työnantajan osoittamalla työautolla. 


